
Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
26. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. december 13-án 
     megtartott nyílt üléséről 
N a p i r e n d:  
1./  Szociális, kulturális és sport bizottság tagjainak megválasztása 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            144/2016.(XII.13.) határozat 
2./ Pénzügyi, ügyrendi és településfejlesztési bizottság tagjainak megválasztása 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            145/2016.(XII.13.) határozat 
3./ Javaslat Palotás és Kisbágyon Óvodai Intézményfenntartó Társulás társulási tanácstagok  
     megválasztására                146/2016.(XII.13.) határozat 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
4./ Javaslat a Palotási Általános Iskola intézményi tanácsába történő delegálásra 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            147/2016.(XII.13.) határozat 
5./ Javaslat a Palotási Hírek szerkesztőbizottságába történő delegálásra 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            148/2016.(XII.13.) határozat 
6./ Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit   
     Közhasznú Kft tőkeemelése eredményének megállapítására    149/2016.(XII.13.) határozat 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
7./ Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit  
     Közhasznú Kft társasági szerződésének módosítására           150/2016.(XII.13.) határozat 

     Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
8./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az egészségügyi alap-    
     ellátásról és körzeteinek kialakításáról szóló önkormányzati rendeletének  megalkotására 
                Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester           151/2016.(XII.13.) határozat 
9./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a közterület filmforgatási  
    célú hasznosításáról szóló 7/2013. (VIII.22.) rendelete módosítására 
               Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester                  8/2016.(XII.14.) rendelet 
10./ Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének meghatározására 
                Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester           152/2016.(XII.13.) határozat 
11./ Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására          153/2016.(XII.13.) határozat 

    Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
12./ Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyha gázkazánjának cseréjére 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            154/2016.(XII.13.) határozat 
13./ Egyebek: 

a.) Testületi ülések időpontjának meghatározása 
b.) Háziorvosi ellátás 
c.) Tájház, faluház  
d.) Rendezvénytér melletti terület 
f.) Tópart faház 
g.) Jónás Tibor lakásvásárlási kérelme            155/2016.(XII.13.) határozat 

                  156/2016.(XII.13.) határozat 
h.) Szücsi Méz Kft. kérelme              157/2016.(XII.13.) határozat 
i.) Piac kialakítására pályázat benyújtása 
j.) Dél-Nógrádi Vízmű Kft. felügyelőbizottsági tagság      158/2016.(XII.13.) határozat 
k.)Külterületi földutak felújítása és gépbeszerzés pályázat159/2016.(XII.13.) határozat 
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Palotás Község Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
 

26. számú nyílt ülési 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
Készült:  Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2016. december 13-án 
     megtartott nyílt üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos, Ambrus Nándorné, Dr. Migály 
László Elemér, Dúzsné Szita Mária Éva, Hegyi Tamás, Polonkai Katalin önkormányzati 
képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 7 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőinek Dr. Migály László és Dúzsné Szita Mária 
képviselőket egyhangúlag elfogadják. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Szociális, kulturális és sport bizottság tagjainak megválasztása 
2./ Pénzügyi, ügyrendi és településfejlesztési bizottság tagjainak megválasztása 
3./ Javaslat Palotás és Kisbágyon Óvodai Intézményfenntartó Társulás társulási tanácstagok  
     megválasztására 
4./ Javaslat a Palotási Általános Iskola intézményi tanácsába történő delegálásra 
5./ Javaslat a Palotási Hírek szerkesztőbizottságába történő delegálásra 
6./ Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit   
     Közhasznú Kft tőkeemelése eredményének megállapítására 
7./ Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit  
     Közhasznú Kft társasági szerződésének módosítására 
8./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az egészségügyi  
     alapellátásról és körzeteinek kialakításáról szóló önkormányzati rendeletének   
    megalkotására 
9./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a közterület filmforgatási  
    célú hasznosításáról szóló 7/2013. (VIII.22.) rendelete módosítására 
10./ Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének meghatározására 
11./ Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására  
12./ Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyha gázkazánjának cseréjére 
13./ Egyebek: 

a.) Testületi ülések időpontjának meghatározása 
b.) Háziorvosi ellátás 
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c.) Tájház, faluház  
d.) Rendezvénytér melletti terület 
f.) Tópart faház 
g.) Jónás Tibor lakásvásárlási kérelme 
h.) Szücsi Méz Kft. kérelme 
i.) Piac kialakítására pályázat benyújtása 
j.) Dél-Nógrádi Vízmű Kft. felügyelőbizottsági tagság 

 
I. NAPIREND:  
 

Szociális, Kulturális és Sport Bizottság tagjainak megválasztása 
 
Szabó Mihály polgármester: Előzetes egyeztetéseket folytattam. A Szociális, Kulturális és 
Sport Bizottság elnökének javaslom Polonkai Katalint, elnök-helyettesének Dr. Migály 
László Elemért, további tagnak a képviselő-testületből Ambrus Nándornét, külsős tagoknak 
pedig  Gyöngyösi Gábornét és Molnár Tamásnét. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

144/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szociális, Kulturális és Sport 
Bizottság elnökének Polonkai Katalin, elnök-helyettesének Dr. Migály László Elemér, 
tagjainak Ambrus Nándorné képviselőket, valamint Gyöngyösi Gábornét és Molnár 
Tamásnét megválasztotta. 

 
 
II. NAPIREND: 
 

Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság tagjainak megválasztása 
 
Szabó Mihály polgármester: A Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság 
elnökének javaslom Dúzsné Szita Mária Évát, elnök-helyettesnek Ambrus Nándornét és 
további tagnak a képviselő-testületből Hegyi Tamást, külsős tagoknak pedig Oldal Gábornét 
és Uhrin Jánost. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

145/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pénzügyi, Ügyrendi és 
Településfejlesztési Bizottság elnökének Dúzsné Szita Mária Éva, elnök-helyettesének 
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Ambrus Nándorné, tagjainak Hegyi Tamás képviselőket, valamint Oldal Gábornét és 
Uhrin Jánost megválasztotta 

 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás és Kisbágyon Óvodai Intézményfenntartó Társulás társulási 
tanácstagok megválasztására 

 
Szabó Mihály polgármester: Kisbágyon Önkormányzattal előzetes megállapodás még két 
évvel ezelőtt úgy született, hogy Kisbágyonból Nagy Attiláné és Mérészné Holecz Mária a 
tagok. Az volt a megállapodás, hogy lehetőség szerint a polgármesterek legyenek benne 
mindkét településről. Javaslom még Palotás Község Önkormányzatától tagnak Almási Lajos 
alpolgármestert. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

146/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Palotás és Kisbágyon 
Óvodai Intézményfenntartó Társulás Társulási Tanácsába Szabó Mihály polgármestert 
és Almási Lajos alpolgármestert delegálja. 

 
IV. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Általános Iskola Intézményi Tanácsába történő delegálásra 
 
Szabó Mihály polgármester: A Palotási Általános Iskola Intézményi Tanácsába előzetes 
egyeztetés alapján Hegyi Tamás delegálását javaslom. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

147/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Palotási Általános Iskola  
Intézményi Tanácsába Hegyi Tamás képviselőt delegálja. 

 
V. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Hírek szerkesztőbizottságába történő delegálásra 
 

Szabó Mihály polgármester: A Palotási Hírek Szerkesztőbizottságába is kell a képviselő-
testületből delegálni valakit, én Polonkai Katalin képviselőt javaslom, aki eddig is a 
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szerkesztőbizottság tagja volt, de most a képviselő-testület részéről delegáljuk. A 
szerkesztőbizottsággal egyeztetek, hogy a bizottságba javasoljanak valakit a civil szervezetek 
részéről. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

148/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Palotási Hírek 
Szerkesztőbizottságába Polonkai Katalin képviselőt delegálja. 

 
 
VI. NAPIREND: 
 

Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Kft tőkeemelése eredményének megállapítása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem jegyző asszonyt röviden tájékoztassa a képviselő-
testületet a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Kft-ről előterjesztéséről. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Kál és Nagyút községek a Kft tagjaivá váltak ezért 100-100 ezer 
forinttal emelni kellett a társaság jegyzett tőkét, tehát a 200 ezer forintos tőkeemelés 
eredményét meg kell állapítani. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

149/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság tagja akként határoz, hogy felhatalmazza Palotás Község 
Önkormányzata Polgármesterét arra, hogy a nonprofit kft. soron következő 
taggyűlésén igennel szavazzon a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság jegyzett tőke 
emelésének a megállapítása tárgyában az alábbiak szerint: 

Tőkeemelés mértéke: 200.000,-Ft, azaz Kettőszázezer forint 
Tőkeemelésben részt vevő személyek: a taggyűlés által az elsőbbségi jog 
gyakorlására kijelölt személyek: Kál Nagyközségi Önkormányzata 100.000,-Ft 
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vonatkozásában és Nagyút Községi Önkormányzatát jelöli 100.000,-Ft 
vonatkozásában 
Vagyoni hozzájárulás összetétele és értéke: illetőleg kijelölt személyeknek 
összesen 200.000,-Ft, azaz Kettőszázezer forint összegű pénzbeli vagyoni 
hozzájárulást kell teljesítenie (Kál Nagyközségi Önkormányzatának 100.000,-
Ft-ot és Nagyút Községi Önkormányzatának 100.000,-Ft-ot) 
Vagyoni hozzájárulás teljesítésének az ideje: 2016. december 31. napjáig kell a 
társaság bankszámlájára befizetni, illetőleg a tőketartalékot a társaság 
rendelkezésére bocsátani. 
 

Határidő: A kft. soron következő taggyűlése 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Község Polgármestere 

 
 
VII. NAPIREND: 
 

Javaslat Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Kft. társasági szerződésének módosítására 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

dr. Tóth Gabriella jegyző: A jegyzett tőke emelésének eredményeként a társasági szerződés 
módosítása is szükségessé vált, amit a kiküldött határozati javaslattal kell jóváhagynia a 
képviselő-testületnek. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

150/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (cg.száma: 10-09-033600, székhely: 3000 Hatvan, 054/14 hrsz.) 
tagja akként határoz, hogy a társaság soron következő taggyűlésén igen szavazatával 
támogatja Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság társasági szerződésének módosítását jelen 
előterjesztés 1./számú mellékletété képező társasági szerződést egységes szerkezetbe 
foglalt szövege szerint. 

 
Palotás Község Önkormányzata, mint a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság tagja 
felhatalmazza Palotás Község Önkormányzatának polgármesterét következtében 
szükséges cégbírósági változásbejegyzési eljárásban szükséges okiratok aláírására.  

 
Határidő: A kft. soron következő taggyűlése 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Önkormányzat polgármestere 
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VIII. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az egészségügyi 
alapellátásról és körzeteinek kialakításáról szóló önkormányzati rendeletének 

megalkotására 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Egy hiányt pótolva a Kormányhivatal jelzése alapján került 
megalkotásra ez a rendelet-tervezet. Az egészségügyi ellátások eddig is működtek a 
településen, korábban egyrészt megállapodások, illetve képviselő-testületi határozatok 
alapján, azonban erről az egészségügyi törvény módosítása kapcsán helyi rendeletet kell 
alkotni, a körzetek kialakításáról az alapellátás tekintetében. Jogszabály alapján kötelező ezt a 
rendelet-tervezetet megküldeni véleményezésre mind az alapellátást végző háziorvosnak, 
fogorvosnak, védőnőnek, valamint a Nemzeti Egészségfejlesztési Intézetnek is, az ő 
véleményük beérkezését követően kell majd a rendeletet elfogadnia a testületnek. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

151/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás község Önkormányzatának Képviselő–testülete  
1. Az egészségügyi alapellátásról és körzeteinek kialakításáról szóló 
rendelettervezetet az előterjesztés szerinti tartalommal és formában megtárgyalta és 
azt jóváhagyja. 
2. Felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban foglalt rendelettervezetet 
véleményezés céljából küldje meg az alapellátást végző háziorvosnak, 
fogszakorvosnak, védőnőnek, valamint Nemzeti Egészségfejlesztési Intézetnek (1096 
Budapest, Nagyvárad tér 2.). 
3. Felkéri a polgármestert, hogy a 2. pontban foglaltak alapján véleményezett 
rendelettervezetet a képviselő-testület soron következő ülésére terjessze elő. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
IX. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a közterület 
filmforgatási célú hasznosításáról szóló 7/2013. (VIII.22.) rendelete módosítására 

(előterjesztés, rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Jogszabályi kötelezettségünk, hogy a mozgóképről szóló 
törvénynek megfelelő legyen a helyi rendeletünk is. A díjtételek és a forgatási terület, 
technikai terület, stb. megfogalmazása változott, ezek az 1. számú mellékletben szerepeltek, 
így ezt módosítjuk most. 
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Polonkai Katalin képviselő: Díszburkolatos vagy turisztikailag kiemelt központi területek, 
ez mit jelent? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Ezt nem mi határoztuk meg, hanem a törvény határozza meg, az 
pontosan meghatároz mindent. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

8/2016.(XII.14.) önkormányzati rendelete 
 

a közterület filmforgatási célú hasznosításáról szóló 7/2013. (VIII.22.) rendelete 
módosításáról 

(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
X. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének meghatározására 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Minden évben megküldi véleményezésre a Nógrád Megyei 
Kormányhivatal az általános iskolák felvételi körzeteit. A mellékletben szereplő módon 
Palotás, Kisbágyon és Szarvasgede teljes közigazgatási területe lenne a Palotási Általános 
Iskola felvételi körzete a jövőben is, ahogy az elmúlt években volt. Természetesen az 
intézményválasztás szabad elvével élve számos szülő hozza ide más településről is 
gyermekét. Azonban ezen településen lakó gyermekeket köteles mint kötelező felvételt 
biztosító intézmény az általános iskola felvenni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ez nem jelenti azt, hogy más településről nem jöhetnek, de 
természetesen, ha a három településről jelentkezők vannak, őket itt fel kell venni.  
 
Almási Lajos alpolgármester: Ahogy el is hangzott más településről Bujákról, Szirákról  is 
járnak gyermekek a palotási iskolába. Ha a három településről megvan az engedélyezett 
létszám, akkor a többieket el lehet utasítani? 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen, ha elérné a létszámot, akkor lehet azt mondani, hogy nem 
tudja fogadni az intézmény. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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152/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Nógrád Megyei Kormányhivatal 
tájékoztatóját a 2016/17. tanévre a Nógrád megyei általános iskolai körzetek 
kijelöléséről megismerte. 
A képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Palotási Általános Iskola felvételi körzete 
Palotás, Kisbágyon és Szarvasgede települések közigazgatási területe legyen a 
2017/18. tanítási évben is. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az egyetértést tartalmazó 
döntésről a Nógrád Megyei Kormányhivatal Építésügyi, Hatósági, Oktatási és 
Törvényességi Felügyeleti  Főosztályát tájékoztassa. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
XI. NAPIREND: 
 

Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Törvénymódosítás kapcsán kötelezővé vált a bölcsődei ellátás 
biztosítása a településeken, amennyiben a településen legalább 5 gyermek tekintetében igény 
jelentkezik vagy a település 3 év alatti lakosainak száma meghaladja a 40 főt. A népesség-
nyilvántartásból ellenőriztük, hogy Palotás településen 36 ilyen korú gyermek van, amely egy 
évben bekövetkező születésszám növekedéssel 40 fölé kerülhet. Másrészt mivel vagylagos a 
jogszabályban a kötelezettség, ha már 5 gyermeknél igény jelentkezik, akkor meg kell oldania 
az önkormányzatnak valamilyen módon. A jogszabály még ad határidőt rá, még bőven időben 
vagyunk, azonban tavasszal első lépésként a felmérést el kell végezni e tekintetben, hogy van-
e igény a településen bölcsődei ellátásra és ez az 5 főt meghaladja-e. Mindenképpen az a 
javaslatunk, ha nem is saját bölcsőde, de valamely környező településsel feladatellátási 
szerződés, vagy társulási formában megoldani ezt a kötelezettséget is, hogy azon szülők akik 
a munkába járást megszeretnék oldani 1,5-2 éves kortól, számukra ez a lehetőség biztosított 
legyen. Ehhez kérjük a felhatalmazást, hogy polgármester úr felvehesse a környező 
településekkel a kapcsolatot egyeztetés céljából. 
 
Szabó Mihály polgármester: Mindenképpen foglalkozzunk ezzel a kérdéssel a jövőben, 
egyrészt ha körzeti iskola leszünk nem biztos, hogy nem lenne szerencsés, ha esetleg körzeti 
óvoda is lehessünk, ahol meg tudnánk teremteni a bölcsődei feltételeket is. Mindenképpen az 
intézmény bővítésével, átalakításával kell foglalkoznunk a jövőben, bízunk benne, hogy 
pályázatok is lesznek ezirányban. Annak, hogy megfeleljünk azon jogszabályi feltételnek, 
hogy aki a közeljövőben szeretné bölcsődében elhelyezni a gyermekét, azt természetesen a 
környékbeli településen kell megoldanunk keretmegállapodással.  
 
Almási Lajos alpolgármester: Úgy tudom a környéken egyedül Apcon van bölcsőde, úgy 
gondolom itt a környéken sehol nincs olyan hely, akikkel tudnánk szerződést kötni, ha lenne 
igény, ezért valamit lépni kell. 
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Dr. Migály László képviselő: 3 éves kortól kötelező az óvoda, akkor úgyis elszakítják a 
gyermeket a szülőtől, tehát addig legyen otthon a szülő. A bölcsőde borzasztóan drága dolog, 
semmi köze az óvodához, az előírások, a gondozási feladat teljesen más, orvosi felügyelet 
kell, a bölcsőde az egy precíz dolog. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Jogszabály lehetőséget ad még olyanra, hogy egységes óvodai-
bölcsődei csoport. Egy tisztán bölcsődei csoportban maximum 12 gyermek lehet, amelyre 
minimum 2 bölcsődei gondozónőt kell alkalmazni, egyiküknek a szakmai vezetést is el kell 
látni. Tehát vannak olyan személyi feltételek is, amit meg kell teremteni. Ezért is 
fogalmaztam úgy a határozati javaslatban, hogy amennyiben igény mutatkozik és vannak 
olyan települések akik ezt a feladatot bevállalják, mert ott magasabb az igény, akkor 
esetlegesen velük társulva vagy feladatellátási szerződést kötve ne magunk vágjunk a 
megvalósításba. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Akkor ez nem csak azoknak lenne lehetőség, akik dolgozni 
mennek, hanem akik itthon vannak, azok a szülők is beadhatnák a gyermeküket bölcsődébe? 
Én is azt gondolom, hogy ameddig csak lehet a szülő, legyen otthon a gyermekével. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Beadhatnák, de a bölcsődékben a felvételi eljárás általában úgy 
kezdődik, hogy a munkáltatói igazolást csatolni kell a szülőnek, hogy hová jár dolgozni. 
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Én ezt a 0-3 éves kort szétválasztanám, mert van a 0-2 
éves korig, amikor az anyuka anyagilag is el van látva otthon, és van az a harmadik év, ahol 
lehet, hogy nagy gond egy családnak. Esetleg egy ilyen igényt el tudnék képzelni, hogy 
fellépne, de 0-2 éves korig nem tudom elképzelni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Ezt hidalja át az a jogszabályban biztosított lehetőség, hogy 2,5 
éves kortól óvodába felvehető a gyermek. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

153/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a bölcsődei szolgáltatás 2017. 
január 1. napjától kötelező biztosításáról szóló tájékoztatót elfogadja. 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a bölcsődei ellátás iránti igényfelmérést 
végezze el, és a felmerült szülői igényekről tájékoztassa a Képviselő-testületet.  
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy térképezze fel a környező 
települések bölcsődei ellátási formáit és kezdeményezzen társulási együttműködési, 
vagy feladat ellátási szerződés megkötést a 2019. január 1. napjától kötelező 
bölcsődei szolgáltatás biztosítása érdekében. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester, dr. Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 
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XII. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda főzőkonyha gázkazánjának cseréjére 
 
Szabó Mihály polgármester: A főzőkonyha felújítása az elmúlt időszakban befejeződött, 
pályázati segítséggel akadálymentesítésre került, elkészítettük a szellőzőberendezést. Viszont 
menet közben kialakult az a helyzet, amelyet már előzetesen is jelzett a tervező, hogy a 
szellőzőrendszer téli működése során a befúvó ágnak állandó fűtésre van szüksége, melyet a 
jelenlegi kazán teljesítményét és működési módját tekintve sem tud megoldani. Tehát el kell 
helyezni vagy egy további kazánt vagy a meglévőt kell nagyobbra cserélni. Amikor ez a 
tervezői nyilatkozat megérkezett egyeztettünk a kivitelezővel, tervezőkkel, műszaki ellenőrrel 
és arra az álláspontra jutottunk, hogy próbáljuk ki a működést, hátha mégis működőképes lesz 
és majd jövőre vagy később kicseréljük a kazánt takarékossági szempontból. Sajnos 
bebizonyosodott, hogy nem tudja megoldani a dolgot, továbbá a szellőzésnél az a probléma, 
mivel a fúvóka hideg levegőt fúj be, mely kapcsolatban van a külső hőmérséklettel,  hogy az 
ott dolgozók fáznak. Továbbá amiatt, hogy korábban villanybojler biztosította a melegvizet 
egy melegvíztárolót feltétlen el kell oda helyezni.  
 
Almási Lajos alpolgármester: Amit elszív, annak a helyére friss levegőt kell befújni, ezzel 
nyáron nincs is gond, de télen a hideg levegőt ugyanúgy befújja az elfogyasztott levegő 
helyére, tehát biztosan indokolt. A régi kazán eddig is maximumon működött, ha ezt az új 
kazánt beépítik, ez már termeli a meleg vizet, a kazán már el fogja látni ezt a feladatot is. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A mostani kazán mikor került beépítésre? 
 
Szabó Mihály polgármester: Az Idősek klubja indításakor került oda, tehát 2005-ben.  
 
Polonkai Katalin képviselő: Érdeklődtem ilyen szellőző-berendezést gyártó és beszerelő 
cégektől ezzel kapcsolatban. Itt nem a hővisszanyerővel ellátott rendszer lett kiépítve, hanem 
a sima légelszívós, ventillátoros rendszer, mert ez az olcsóbb. Megkérdeztem milyen 
megoldás van arra, hogy ne fázzanak a dolgozók, ők is azt javasolták, hogy a fűtést kell 
nagyobb teljesítményűvé tenni, tehát én ezzel egyet is értek. Továbbá tájékoztattak még arról, 
hogy erre a ventillátoros rendszerre lehetne rászerelni egy fordulatszám csökkentő 
berendezést, ha nem olyan nagy a pára akkor kisebb fordulatszámúra lehet venni és nem 
keletkezik olyan hideg levegőbeáramlás, ezt javasolták még a fűtéskorszerűsítés mellett. 
 
Szabó Mihály polgármester: Megvizsgáltattuk ezt a részt is, valóban javíthat a hőfokon, de 
nem oldja meg a kérdést ez csak 1-2 fokot szabályozhat, tehát a befújandó külső levegő 
felmelegítését meg kell oldani. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A kivitelezés hogyan lesz megoldva? 
 
Szabó Mihály polgármester: A javaslat a tervezők és a műszaki ellenőr véleménye alapján, 
hogy aki elkészítette a szellőzőrendszert azzal kellene a feladatot megoldatni, mert nem lenne 
szerencsés bevonni más kivitelezőt. Azonban mindenképpen három árajánlattal kell 
rendelkeznünk. 
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Ezt a cserét önkormányzati pénzből bonyolítanánk le? 
 
Szabó Mihály polgármester: Mindenképpen saját erőből kell megoldani. 
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Dr. Migály László képviselő: Nekem az az aggályom, ha nem végezzük el a munkát időben, 
az ÁNTSZ visszavonhatja a konyha működési engedélyét. 
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Valószínűsíthetem, hogy az önkormányzatnak egy ilyen 
kazán nem okozhat olyan nagy gondot, és tényleg, ha az ott dolgozók lebetegszenek, még 
nagyobb következménye lesz, ez nem kérdés, hogy ezzel nem lehet várni. 
 
Hegyi Tamás képviselő: Nem lehet ezt úgy megoldani, hogy egy olyan helyiségből fújná be 
a levegőt, ahonnan nem a kinti levegő kerül be, hanem például a padlástérből egy olyan 
helyiséget leszigetelni, ahonnan nem mínusz 10 fokot fúj be? 
 
Szabó Mihály polgármester: Lehet, hogy az többe kerülne leszigetelni. Utánakérdeztem, 
hasonló van Szurdokpüspökiben, meg tudták oldani, már harmadik éve működőképes. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

154/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete támogatja a Palotási Gyermeklánc 
Óvoda főzőkonyhája gázkazánjának cseréjét, a szellőzőberendezés befúvó ága 
fűtésének megoldását. 

 
 
XIII. Egyebek: 
 
a.) Testületi ülések időpontjának meghatározása 
 
Szabó Mihály polgármester: A gyakorlat eddig úgy volt, hogy általában minden hónap 
utolsó keddi napján 17 órakor volt a testületi ülés, ez megfelelő-e mindenkinek? 
 
A testület egyhangúlag elfogadja a javaslatot, a képviselő-testület időpontjára vonatkozóan. 
 
b.) Háziorvosi ellátás 
 
Szabó Mihály polgármester: A közelmúltban foglalkoztunk azzal képviselői kérdésre, hogy 
miért nem rendel doktor úr az új orvosi rendelőben, hogyan lehetne megoldani, hogy be 
legyen üzemelve. Doktor úr tájékoztatta a testületet erről, az utánpótlás kérdésről, mivel a 
háziorvosi ellátásról gondoskodni kell. Olyan megoldást próbáltunk keresni, ami esetleg 
hosszú távon jó lehetne a településnek. Talált egy olyan egyetemistát, aki a gyakorlati 
foglalkozásait itt végezhetné doktor úrnál, ezután rezidensként dolgozhatna itt, majd ezt 
követően hajlandóságot mutatott arra, hogy a praxisjogot is megvásárolná és így 
háziorvosként dolgozna a telepüklésen.  

(Horti Roland levele a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Dr. Migály László képviselő: Én már több éve keresek háziorvost Palotásra, mindig az volt a 
tervem, hogy egy fiatal kollégát szerezzek, akit be tudok tanítani, aki megismerné a körzetet. 
Minden évben részt veszek az oktató háziorvosok konferenciáján, jó kapcsolatban vagyok a 
tanszékvezető professzor úrral, akinek még 2015. évben említettem, hogy szükség lenne egy 
agilis fiatalra, aki háziorvos tud lenni falun. Megtudtuk, hogy az ötödéveseket második 
félévben megkeresik, adnak nekik 1000 eurót havonta, ha olyan a cég kocsit is biztosítják, 
osztrák vagy német praxisba aláírják a szerződést és így megvan az állásuk külföldön. Ha már 
ez a szimpatikus fiatal jelentkezett, szeretne itt dolgozni a településen valamilyen módon itt 
kellene tartani. Mi akkor tudjuk a versenyt felvenni velük ha legalább havi 150.000.-Ft 
ösztöndíjat fizetnénk részére. Én már sokáig nem tudok praktizálni, 50 éve dolgozom, 
mindenképpen kérem a testületet, hogy ezt gondolják végig és támogassuk ezt a fiatalembert, 
hogy itt tudjon dolgozni. Itt van az új rendelő, én azért is nem akarok átmenni oda, mert fel is 
kellene szerelni új műszerekkel, olyan környezetben sokkal jobb dolgozni, amit ő rendezett be 
magának. 
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Ha ő most ötödéves, akkor megkapja a diplomát és 
máris háziorvos? 
 
Dr. Migály László képviselő: Most még van fél éve, akkor lesz hatodéves, akkor csinálja a 
szakvizsgákat és hatodik év végére lesz diplomás orvos, ezután következik a két év rezidens 
képzés. 
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Ez az ösztöndíj, amit fizetni akarunk az önkormányzat 
költségvetése vagy hogyan működik ez, mikortól kellene fizetni? 
 
Dr. Migály László képviselő: Ezt az önkormányzat költségvetéséből kellene, már januártól 
fizetni kellene részére az ösztöndíjat. 
 
Szabó Mihály polgármester: Alaposan körbe kell ezt járni, ha úgy döntünk, hogy adunk 
ösztöndíjat, nagyon alaposan le kell védeni magunkat a szerződésben, hogy le kell kötni őt 
ide, amennyiben nem tudja ellátni meghatározott időre, akkor visszafizetési kötelezettség 
terheli, ezt bele kell fogalmazni a szerződésbe. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Mivel közös háziorvosi körzet van Kisbágyon településsel, ezért 
Kisbágyoni Község Önkormányzatával is le kell egyeztetni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Az lenne a kérés Doktor úr felé, hogy tájékoztassa a 
jelentkezőt, hogy előkészítjük a szerződést, örül a testület ennek a dolognak és amikor 
elkészül a szerződés-tervezet azt a testület megtárgyalja és jelentkezni fogunk vele. 
 
 
c.) Tájház, faluház  
 
Szabó Mihály polgármester: Nagyon régi vágy, terv a településen tájház, faluház 
kialakítása. Jelenleg kettő olyan eladó ingatlan van, amely megfelelhetne erre a célra, a 
Szabadság út 109. és a Szabadság út 79. Jó lenne, ha mindkét épületet meg tudnák nézni mi 
képviselő-testületi tagok, döntenénk, hogy tudunk-e ezzel most foglalkozni. Bármelyik ház, 
ha úgy döntünk, hogy megvásároljuk, felújításra, átalakításra kell, hogy sor kerüljön. Erre 
lehetőség lenne Start-munka keretén belül, ha megfelelő képzettségű emberek lennének, 
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tudnánk őket foglalkoztatni, bért, járulékot 100%-ban fedeznék, anyagköltségre a 
költségvetésnek 10-20%-át tudnák biztosítani. 
 
A képviselő-testület egyetért a javaslattal, későbbi egyeztetett időpontban megtekintik az 
ingatlanokat. 
 
d.) Rendezvénytér melletti terület 
 
Szabó Mihály polgármester: A rendezvénytér mellett lévő területtel kapcsolatban is lehet 
gondolkozni, hogy megvásároljuk-e, így nagyobb lehetne a rendezvényterület. Ez korábban 2 
éve volt testület előtt, akkor 3 millió forintért árulták. 
 
f.) Tópart faház 
 
Szabó Mihály polgármester: A tóparton van az MSZMP-s faház, mely az önkormányzatnál 
használati szerződéssel van jelenleg. Már egyeztettem az ügyben, hogyan lehetne megszerezni 
a tulajdonjogát, a baj az, hogy a tulajdonos, a Magyar Állam a művelési ágát ezidáig nem volt 
hajlandó megváltoztatni. Kérem, hogy a testület bízzon meg azzal, hogy a további 
egyeztetéseket folytassam. 
 
A képviselő-testület egyetért a javaslattal, felhatalmazza a polgármestert a további 
egyeztetések lefolytatására. 
 
g.) Jónás Tibor lakásvásárlási kérelme 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Jónás Tibor kérelemmel fordult a képviselő-testület felé, 
szeretné a Palotás, Mikszáth út 61. szám alatti lakóházat megvásárolni. Az épület nem túl jó 
állapotban van, sokat kell rá költeni, az ingatlan korábban ingyenesen került az önkormányzat 
tulajdonába. Az ingatlant részletekben kívánnák megvásárolni. Az ingatlan megvásárlására 
volt már korábban jelentkező Lőke Péter és élettársa, akkor a testület meghozta a döntést, 
hogy értékesítjük részükre. Vagyonrendeletünk alapján felértékeltettük az ingatlant, 800.000.-
Ft az eladási ár, értékbecslés alapján. Mikorra a döntés megszületett Lőke Péterék elköltöztek 
a településről, ezért azt a határozatot vissza is kell vonni. Hogyan értékesítsük részükre az 
ingatlant, kérjünk egy alapösszeget és a többit részletekben fizessék meg. 
 
Almási Lajos alpolgármester: A 800.000.-t-os árat én soknak tartom, nagyon rossz 
állapotban van. Amikor az értékbecslő megállapította már akkor is nagyon sokallottam. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: 800.000.-Ft-túl olcsóbban nem adhatjuk, mert van idei évben 
készült értékbecslésünk rá. 
 
Szabó Mihály polgármester: Valóban sokat kell rá költeni, fel kell teljesen újítani. Jónás 
Tibor azt mondta, hogy építőiparban dolgozik, a munkatársak jönnének segíteni felújítani az 
ingatlant. Jelenleg albérletben laknak és úgy gondolják, ha azt a pénzt a házra fordítanák, 
akkor meg tudnák oldani. Javaslom, hogy egy alapösszeg megfizetése után, a többi részletet 
30.000.-Ft-os összegekben fizessék meg. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a 69/2016. (V.3.) számú határozat visszavonását. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

155/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 69/2016. (V.3.) számú 
határozatát visszavonja. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja az eladásra vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

156/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati tulajdonú 
Palotás, Mikszáth út 61. szám alatti ingatlant Jónás Tibor és Gyuriska Boglárka 
Palotás, Mikszáth út 74. szám alatti lakosok, kérelmezők részére az értékbecslésben 
szereplő 800.000 Ft-os eladási áron értékesíti 80.000 Ft vételár előleg megfizetését 
követően, 24 havi 30.000 Ft-os összegű részletek megfizetésével. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződés 
megkötésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
h.) Szücsi Méz Kft. kérelme 
(kérelem a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Szűcs Ferenc mézcsarnokot épített korábban, most 1.800 m2-
rel szeretné ezt a csarnokot bővíteni. Azért került a képviselő-testület elé ez a kérelem, mert 
lapos tetős megoldásban gondolkodik, a tetőteret nem tudja kihasználni, a technológia 
szempontjából is ez lenne a szerencsésebb, viszont a helyi építési szabályzat szerint magas 
tetővel kellene kivitelezni. Ha lenne egy képviselő-testületi felmentés erre vonatkozóan, akkor 
könnyebb lenne az építéshatóságnak is dönteni.  
 
Dúzsné Szita Mária Éva képviselő: Most ő megvásárolta a másik telket is és oda szeretne 
építeni egy új csarnokot? 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen megvásárolta és mögötte is van még egy telek a 
tulajdonában, tehát a beépítési százalék megfelelő, mert a terület 30%-át lehet beépíteni, van 
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annyi területe, hogy beépítheti. Ha hozzájárulunk az a javaslatom, hogy valamilyen feltételt 
adjunk, fásítással, zöld növényzettel, parkosítással valamilyen módon oldja meg. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

157/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Szűcsi Méz Kft csarnok 
építésére vonatkozó kérelmét támogatja és csatolt tervek szerint hozzájárul a Helyi 
Építési Szabályzattól eltérő tetőszerkezet építéséhez. 

 
 
i.) Piac kialakítására pályázat benyújtása 
 
Szabó Mihály polgármester: Piac kialakításával kapcsolatosan lesz kiírva pályázat a 
közeljövőben, melyet mindenképpen javasolnék benyújtani. Tervek már készültek, de ezt még 
tovább kell fejleszteni, illetve a telket is ki kell alakítani. Kotasz Tiborral egyeztettünk már 
évekkel ezelőtt területcserével kapcsolatban, csak még nem készült el akkor a 
településrendezési terv. Javaslom, hogy a fedett piac terveinek elkészítésére majd bízzuk meg 
Kovács Miklós tervezőt, a vázlattervet is ő készítette. A tervek elkészítése után pályázatírót 
bízunk meg, akik előkészítik a pályázatot és jövő évben benyújtható, Kérem a testület 
felhatalmazását a további egyeztetések lefolytatására 
 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadja a javaslatot, a további egyeztetések lefolytatására 
felhatalmazza Szabó Mihály polgármestert. 
 
j.) Dél-Nógrádi Vízmű Kft. felügyelőbizottsági tagság 
 
Szabó Mihály polgármester: Az előző képviselő-testület hozzájárult, hogy a Dél-Nógrádi 
Vízmű Kft-nél felügyelőbizottsági tag vagyok, kérem a képviselő-testületet, hogy továbbra is 
járuljon hozzá, továbbra is folytassam ezt a tevékenységet. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
 

158/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Szabó Mihály polgármester Dél-
Nógrádi Vízmű Kft-ben lévő felügyelő bizottsági tagságához a hozzájárulást megadta. 
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k.) Külterületi földutak felújítása és gépbeszerzés pályázat 
 
Szabó Mihály polgármester: A közelmúltban került kiírásra pályázat a külterületi földutak 
felújítására, erre vonatkozóan van egy másik pályázat, gépbeszerzésre. Úgy gondolom a 
gépbeszerzés lenne a fontosabb, mert ezeket másra is lehet használni. Egy településre 10 
millió forint támogatást adnak gépbeszerzésre, ha több település összefog, akkor 20 millió 
forintra lehet pályázni. Aki pályázik gépbeszerzésre nem pályázhat földút felújításra, úgy 
tűnik gépbeszerzésre nagyobb az esély, én mindenképpen javaslom, hogy a közös hivatal 
másik két településével Kisbágyonnal és Szarvasgedével konzorciumban nyújtsunk be 
pályázatot. A külterületi földutak felújítására 100 millió forintra lehet pályázni. Ha pontos 
információnk lesz, akkor újra fogjuk tárgyalni. A gépbeszerzésre vonatkozóan javaslom 
konzorciumban pályázat benyújtását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
159/2016.(XII.13.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kisbágyon és Szarvasgede 
településekkel konzorciumban pályázatot kíván benyújtani munkagép beszerzésére. 
 

 
Szabó Mihály polgármester: A közelmúltban elvetődött a falubusz használata, vita is volt 
belőle, hogy kölcsönadtuk a Karate Klubnak, de nem a gyermekeket szállították vele, hanem 
az edzőket és a szülőket. Az a véleményem, hogy van a településen a kisbuszunk és azt 
lehetőség szerint adjuk oda a civil szervezeteknek, egyesületeknek, közösségeknek és ne 
kelljen ezzel a testülethez fordulni, hanem bízzuk meg az alpolgármestert és engem, hogy 
adjuk oda használatra. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal a falubusz használatával kapcsolatban. 
 
Bejelentések: 
 
 
Szabó Mihály polgármester:  
 - A jövőre vonatkozóan megfelelő-e az a módszer, hogy a lejárt határidejű határozatokat 
megküldenénk a képviselők részére és ha kérdés van, akkor arra következő ülésen választ 
adunk, ugyanezt gondoltam a két ülés között eltelt időszak eseményeiről is emailben 
kiküldenénk a tájékoztatást. 
- Megnyert pályázataink: a ravatalozó felújítására, urnafal létesítésére, önkormányzati járdák 
felújítására (Bajcsy-Zs. és a Lehel úti járdák) nyertük a pályázatot, de módosítási lehetőség 
van, ha esetleg más utcákat fontosabbnak gondolunk. A legnagyobb gond, hogy a főút 
melletti legrosszabb, legbalesetveszélyesebb járdákat nem engedélyezik felújítani, mert a 
Magyar Állam tulajdonában vannak. 
- Informatikai rendszer fejlesztésére is nyertünk 6 millió forintot az ASP pályázat keretében. 
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- December 15-ig lehet még szociális tüzifa támogatásra kérelmet benyújtani, az 
önkormányzat  24  m3 tüzifa támogatást kapott. A szociális bizottságnak mihamarabb meg 
kell alakulnia, ugyanis a kérelmek elbírálásában dönteniük kell. 
- Benyújtott pályázatunk van a Művelődési Ház és Könyvtár energetikai korszerűsítésére, 
nyílászárók cseréje, külső homlokzat, nagyterem szigetelése, fűtésrendszer korszerűsítése, ez 
egy 50 milliós pályázat. 
- Benyújtott pályázat van még a Bujáki patak rehabilitációjára, a gáttól a település belterületi 
szakaszáig, 104 milliós pályázat, mely 100%-os támogatottságú. 
- Sportpark létesítésére is nyújtottunk be pályázatot a Bajcsy-Zs. úti sportcentrum területére, 
ezt országosan a települési lélekszámhoz viszonyítva lehetett pályázni, összesen 7 eszközre 
pályázhattunk az 1600 lakos miatt. Úgy gondoltuk a Bajcsy-Zs. út végén lévő játszóteret 
szerencsés lenne felújítani, ott van az aszfaltpálya is, mellette sportpálya. 
- A rendezési tervet az előző testülettel felülvizsgáltuk, jóváhagytuk, arra gondoltam, hogy 
projektoros kivetítéssel egyik testületi ülésen átnéznénk és átbeszélnénk, ha igényli a testület. 
- Az edzőpálya mögötti területről a későbbiekben kellene döntenünk, hogy mi legyen a 
funkciója, ehhez kérem a javaslatokat. 
- Munkahelyteremtéshez a benzinkút melletti 724 hrsz-ú területet a Földhivatallal 
megosztattuk, négy terület került kialakításra, négy üzemet ott el lehet helyezni. Az egyik, 
akivel jelenleg is tárgyalok, az a Baby-Ex Bt., új varrodát és tanműhelyt kíván létesíteni 50-60 
milliós beruházás lenne. Természetesen ezek a beruházások pályázat függőek. A másik cég 
akikkel egyeztetéseket folytatok a Kávésokk, akik kávécsomagoló üzemet és kávéfőző 
gépeket szeretne itt gyártani. A Fireffly Outdoor Media Kft. pedig egy kisebb nyomdát 
szeretne létesíteni, az utóbbi kettő cég esetében, ha nyer a pályázat mindenképpen szeretnének 
itt létesíteni. A Baby-Ex Bt. esetében, ha nem nyer a pályázat, akkor egy évvel később 
valósítja meg a beruházást.  
- A Védőnői Szolgálattal kapcsolatban elmondanám, hogy a Gálné Kiss Zsuzsanna védőnő 
külföldre távozott, jelenleg nincs védőnő, a pályázati kiírás megtörtént, nem jelentkezett 
senki, most ismételten kiírtuk, az állást márciustól lehetne betölteni, erre az időre pedig 
helyettes védőnőt kell megbízni. Jelenleg Maczák Éva helyettes védőnő látja el a feladatot, 
vele a szerződést meghosszabbítanánk, amíg nem lesz állandó védőnő, addig a helyettesítést 
megoldaná a településen. 
- A sportpályán lévő félkész épületre nem lehetett pályázatot benyújtani, mivel megkezdett 
beruházás. Most a Sportegyesületnek társasági adó bevonásával van olyan lehetőség, hogy 
első ütemben a tetőt és egyéb dolgokat kialakítson. Erre vonatkozóan van egy megnyert 
pályázat, az előző testület a hozzájárulását adta, mint tulajdonos, hogy megvalósuljon. 
- A szennyvízberuházás befejeződött a településen, akik nem kötöttek rá a hálózatra azok 
részére talajterhelési díjra bevallást küldtünk ki. A jövőben mindenképpen foglalkozni kell a 
kérdéssel, szerencsére a 30.000.-Ft miatt megnőtt a rákötések száma, bízunk benne, hogy 
kevesen lesznek, akik nem kötnek rá.  
- Az előző testületnél szóba került, hogy elsősorban a főút mellett jó lenne fásítani, kihaltak a 
meggyfák, javaslatokat kérek, majd erre vonatkozóan is. 
- A Start-munka kapcsán a NAV vizsgálat jelenleg is folyik. Legutóbb múlt hét csütörtökön 
vettek részt a közmunkások meghallgatáson, ez még folyamatosan tart. 
- Az önkormányzatnak van egy flotta telefon rendszere, jelenleg a flottában 90 fő vesz részt, 
akik ingyenesen telefonálhatnak egymással, egy személy két családtag részére is megkaphatja 
a szolgáltatást. A képviselők részéről, aki erre igényt tart, az Vinczéné Pálinkás Erikánál 
jelentkezhet. 
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Almási Lajos alpolgármester: A régi képviselő-testület jóváhagyta azt a kérésemet, hogy az 
önkormányzat tulajdonában lévő területeket a vadásztársaság felhasználhassa a vadászterület 
kijelöléséhez. December 16-án lesz a földtulajdonosi gyűlés, ez a továbbiakban is él még? 
 
Szabó Mihály polgármester: Természetesen ezt megtettük határozattal, ez a döntés 
érvényben van jelenleg is.  
 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 

Kmf. 
 
 

                 Szabó Mihály sk                             dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                jegyző  
 
 
 
 

Dr. Migály László Elemér sk    Dúzsné Szita Mária Éva sk   
                      képviselő                          képviselő 
                                                 jegyzőkönyv hitelesítők 


